
Ari Jylhäsalo (puheenjohtaja) Ylöjärven VPK

Olen 58-vuotias syntyperäinen tamperelainen, joka on vuodesta 1982 asunut Ylöjärvellä. Nykyään asustelen 
vaimon kanssa kahdestaan, kun meidän kaksi aikuista poikaa on jo jokin aikaa sitten muuttaneet kotoa pois. 
Koulutukseltani olen sairaanhoitaja. Nykyään työskentelen CGI:llä terveystietojärjestelmän asiakasvastaavana. 
Hoitotyö vaihtui vuonna 2001 terveydenhuollon sovelluskouluttajaksi. Olen työuran rinnalla työskennellyt 
sivutoimisena sairaankuljettajana 14 vuotta. Palokuntaharrastuksen lisäksi metsästys ja kalastus kuuluvat 
aktiivisesti harrastuksiini. Kuvassa Rontti ja minä.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Vuonna 1982 muutimme Tampereelta Ylöjärvelle. Palokuntaharrastus tuli heti mukaan, koska isoisäni on ollut 
Ylöjärven VPK ry:n perustajajäsen ja tavallaan ”veri veti” mukaan. Palokunnassa olen toiminut 
nuorisotyönjohtajana, yksikönjohtajana ja palokuntamme puheenjohtajana usean vuoden. Työn perässä 
asuimme ennen koronaa viikot Turussa ja tuona aikana ehti hälytyskelpoisuuteni happanemaan, mutta nyt 
terveystarkastusta vaille päästä takaisin aktiiviseen palveluun.

Hämeen Pelastusliitto ry:n hallituksessa ehdin olemaan jäsenenä yhden vuoden, jonka jälkeen minut valittiin 
pelastusliiton puheenjohtajaksi. Puheenjohtajana sain mahdollisuuden hakea mukaan Palopäällikkö-seminaariin 
pelastusliiton edustajana. Seminaari oli todella opettava ja antoisa.

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Palokuntatoimikunnassa ja sen Palvelutyöryhmässä työskentelyltä odotan mahdollisuutta päästä tutustumaan 
laajemmalti eri palokuntien toimintaan. Odotan myös, että pääsemme omalta osaltamme vastamaan 
palokuntakentän erilaisiin tarpeisiin toiminnallamme. Toivon, että voimme uudistaa palokuntatyötä kohti 
tulevaisuutta ja monipuolisempaa toimintaa.

Palvelutyöryhmä



Juuso Rauhanen Euran VPK

Palvelutyöryhmä



Sami Kangas Muhos (sopimuspalokunta) ja Rantsila (sopimuspalokunta)

Olen Sami Kangas Muhokselta. Ikää 41 vuotta. Päivät olen varastoesimiehenä Conlog Oy nimisessä yrityksessä. 
Vapaa-aika menee opiskelujen, kuntosalin ja palokuntatyön merkeissä. 

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokunnassa toimin yksikönjohtajana Muhoksen ja Rantsilan puolivakinaisessa palokunnassa. 
Palokuntaura alkoi vuonna 2010 ihan sattumalta. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Palvelutyöryhmän toiminnalta odotan vinkkejä, miten toimintaa voisi kehittää puolivakinaisessa palokunnassa, 
jossa virkamiehet kuitenkin aika paljon päättävät meidän asioistamme. Toivon, että omalla toiminnallani pystyn 
kehittämään asioita niin, että puolivakinaiset pystyvät tuntemaan sen, että SPEK:stä on hyötyä varsinkin tämän 
muutoksen keskellä, kun varallaolot loppuvat ja aktiivisten määrä vähenee.

Palvelutyöryhmä



Jari Hämäläinen Tiutisen VPK

Olen 52-vuotias pitkän linjan palokuntalainen. Tällä hetkellä olen Tiutisen sopimuspalokunnan varapäällikkönä 
sekä hallituksen varapuheenjohtajana.

Viimeiset 14 vuotta olen toiminut Helsingin telakalla vakinaisen palokunnan paloesimiehenä sekä kaksi vuotta 
HSE-koordinaattorina. Lisäksi taustaa löytyy onnettomuustutkintakeskukselta.

Olen myös toiminut turvallisuuskouluttajana sekä erilaisten kurssien vetäjänä.
Lisäksi toimin Kympen media-/turvallisuusviestintäryhmässä Kymenlaakson sopimuspalokuntien edustajana.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokuntaan liittyminen on tullut jo syntymälahjana. Isä oli aikoinaan Helsingissä Oulunkylän VPK:n 
pitkäaikainen päällikkö. Pienestä saakka olen kulkenut samoja jälkiä ja siihen on myös totuttu, joten luonnollinen 
valinta mielestäni.

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Odotan palvelutyöryhmältä erittäin antoisaa keskustelua asiansa tuntevien ihmisten kanssa ja mahdollisuutta 
päästä kehittämään koko valtakunnallista pelastusalaa sekä tuomaan esille kentän näkemyksiä.

Palvelutyöryhmä



Heini Kontsas Ivalon VPK 

Olen 33-vuotias ivalolainen ensihoitaja, sivutoiminen uimaopettaja sekä vauvauinnin ohjaaja. Puolisoni on myös 
aktiivinen palokuntalainen ja palokunta-asiat ovat päivittäin arjessamme esillä niin keskusteluissa kuin hälytysten, 
harjoitusten ja päivystysten muodossa. Palokuntaharrastuksen ohella aika kuluu monipuolisen liikunnan lisäksi 
hevosharrastuksen parissa sekä Lapin luonnossa metsästys- ja kalastusreissuilla, mökkeillen, veneillen, hiihtäen ja 
kelkkaillen. Olin 10 vuoden ajan opiskelemassa ja hankkimassa työkokemusta eri puolilla Suomea, kunnes muutin 
takaisin kotiseudulle Ivaloon keväällä 2018. Päätyöni teen ensihoitajana Ivalossa ja vastaan Inarin kunnan alueella 
palokuntalaisten ensivastekoulutuksista. Olen kiinnostunut kouluttamisesta sekä palokunta- ja ensivastetoiminnan 
kehittämisestä etenkin syrjäseuduilla. Toimin myös nuoriso-osaston kouluttajana ja aikoinaan olin 
osastonjohtajana. Monet leirit on tullut käytyä ja toivottavasti vielä monta leiriä edessä. Nuoriso-osastosta on 
monen nykypäivän palokuntalaisen taival alkanut ja tähän pyritään jatkossakin. Tällä hetkellä olen Lapin 
nuorisotyötoimikunnan varajäsen.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Ystäväni isoveli oli aktiivinen palokuntalainen ja hänen innoittamanaan menimme nuoriso-osaston harjoituksiin 
tutustumaan ja sille tielle jäin. Tuolloin sammutustyökurssin sai käydä jo 16-vuotiaana ja sen jälkeen pääsi 
hälytystehtävillekin, joten mielenkiinto säilyi ja motivaatio kehittyä kasvoi. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Palvelutyöryhmässä työskentelyltä odotan mahdollisuutta vaikuttaa palokuntatoiminnan kehitykseen 
tulevaisuudessa ja mahdollisuutta luoda tietynlaisia raameja toiminnalle, jotta saataisiin kaikkialle yhtäläinen 
mahdollisuus mielekkääseen harrastamiseen sekä saataisiin ylläpidettyä harrastustoimintaa myös syrjäseudulla. 
Meillä on monipuolinen tiimi eri puolilta Suomea ja meillä on hyvät mahdollisuudet jakaa kattavasti näkemyksiä, 
kokemuksia ja mielipiteitä sekä innovoida uutta ja ylläpitää vanhaa hyvää palokuntahenkeä, joka meidätkin on 
aikoinaan saanut palokuntatoiminnassa pysymään.

Palvelutyöryhmä



Heikki Suomalainen Haagan VPK 

Taustaltani olen Kadettikoulun käynyt upseeri, sittemmin siirtynyt siviilihommiin, jotka ovat eri vaiheissaan 
sivunneet enemmän tai vähemmän varautumista, pelastusta ja turvallisuutta. 

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokuntatoimintaan olen lähtenyt mukaan aikuisena ja ehtinyt toimia omassa palokunnassa monipuolisesti 
hälytysosaston ja päällystön eri tehtävissä, nyt viitisen vuotta päällikkönä. Alueellisesti toimin mm. SSPL 
alueosaston työvaliokunnassa. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Uusi työryhmä ja uudenlainen tapa jäsentää palokuntatoimintaa on mielenkiintoinen, tuntuu monella tavoin 
vastaavan omia ajatuksia toimintaympäristöstä ja näkökulmista siihen. Palokuntien moninaisuus on 
valtakunnallisessa tarkastelussa haaste, mutta jako palvelu- ja harrastustyöryhmiin vaikuttaa onnistuneelta 
tavalta jäsentää koko palokuntatoiminnan kenttää. Moninaisuuden haaste on kuitenkin positiivinen asia ja 
työryhmät ovat yksi tärkeä työkalu palokuntatoimintaa kehitettäessä. Valmista ei toivottavasti tule koskaan, 
mutta kunhan pysytään mukana. 

Palvelutyöryhmä



Maarit Alakoski Pöytyän VPK 

Olen 47-vuotias kolmen aikuisen lapsen äiti. Päivätyönäni teen koulunkäynninohjaajan töitä yläkoulun 
pienryhmässä. Vapaa-ajalla harrastan monenlaista liikuntaa ja taas enenevässä määrin palokuntaa. 

Palokuntatoiminta on vallannut pikkuhiljaa sydämeni vuosien varrella, alkaen jo 70-luvulla, kun asuimme 
lapsuudenperheeni kanssa monta vuotta paloaseman naapurissa. Avioliittoni myötä harrastus tuli vielä 
tutummaksi, kun meiltä sännättiin keikoille kahden sukupolven voimin. Tänä päivänä kolmas polvi on 
aktivoitumassa, vanhempien jäädessä veteraanijoukkoihin.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokuntaan olen liittynyt virallisesti kai vuonna 2000, kun ryhdyin mieheni pyynnöstä herättelemään “uinuvaa” 
naisosastoamme. Sitä ennen olin aina välillä ollut hälytysmuonittamassa ja puuhastellut epävirallisesti 
monenlaista muutakin. Vuonna 2007 minut valittiin palokunnan hallituksen puheenjohtajaksi, mistä jäin 
muutama vuosi sitten syrjään. Viime vuodet olen toiminut Auranmaan alueen hälytysmuonitusvastaavana. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Palvelutyöryhmältä odotan valtakunnallista paloalan yhteistyötä. Hälytysmuonitus on itselleni erityinen 
mielenkiinnon kohde. Toivon saavani uusia ideoita ja ajatuksia kehittää palokuntatoimintaa. Samalla haluan 
myös vaalia palokuntien yhteisöllisyyttä tässä yhä kiireisemmässä yksilöpainotteisessa maailmassa.

Palvelutyöryhmä



Jarkko Jääskeläinen Liedon VPK

Olen 40-vuotias kahden lapsen isä täältä Turun kupeesta. Ammatiltani olen palotarkastaja. Tällä hetkellä 
touhuan koulutussuunnittelijan viransijaisena Varsinais-Suomen pelastuslaitoksella. Joskus muinoin olen 
ajautunut tuolta pohjoisesta tänne varsinaiseen Suomeen. Palokuntatoiminnassa olen ollut mukana noin 8 
vuotta eli varsin myöhäisellä iällä olen mukaan hypännyt. Palokuntatoiminta sopii minulle loistavasti, koska olen 
vahvasti tee-se-ihan-ite-henkinen. Liikunta kaikissa muodoissaan ja kädentyöt ovat lähellä sydäntä.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Mukaan toimintaan sai liittymään päähänpisto, jatkamaan taas sai monipuoliset ja erilaiset tekemisen muodot. 
Tässä hommassa kiehtoo juuri se, että voi oppia uusia asioita ja harrastaa sellaista toimintaa, josta on todellista 
hyötyä niin itselle kuin muillekin. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Odotan palvelutyöryhmän toiminnasta eniten sitä, että pääsee tutustumaan laajemmin VPK-toimintaan ja saa 
kuulla uusia näkökulmia itselle tärkeisiin asioihin. Erityisenä mielenkiinnon kohteena on muuttuva 
palokuntatoiminta jatkuvasti nopeammin muuttuvan maailman mukana. Sanotaan, että vierivä kivi ei 
sammaloidu. Hälytysosastojen toiminta ja vapaaehtoisten rooli sekä tulevaisuuden haasteet ovat mielestäni 
tärkeitä asioita, joita tulisi pohtia mieluummin ennemmin kuin myöhemmin.  

Palvelutyöryhmä



Sakari Aalto Kullaan VPK

Olen 65-vuotias Porista 80-luvulla Ulvilan Kullaalle muuttanut perheenisä ja nyt myös jo kahden pikkupojan Faari. 
Asuinrakennukseni on Porista 80-luvulla siirtämäni vanha hirsitalo ja se on saanut ympärilleen piharakennuksia 
ja pari puuhamaana toimivaa metsäpalstaa. Paikka on lapsuuteni kesäpaikan naapurissa.

Ensivastetoiminnan kehittämiseksi lähdin mukaan kuntavaaleihin vuonna 2017 ja tulin valituksi Ulvilan 
valtuustoon. Sain sen myötä luottamuspaikan sairaanhoitopiirin valtuuston, jossa yritän viedä mm. EV-asiaa 
eteenpäin. Elämässäni ja kuntapolitiikassa muita kiinnostuksen kohteita on vihreiden arvojen edistäminen. 
Yhdistystoiminnassa olen ollut mukana lapsesta lähtien. Sopimuspalokuntatoiminnan ohella partiotoiminta, 
ensiapuryhmätoiminta ja toiminta Aurinkoteknillisessä yhdistyksessä ovat olleet tärkeimmät harrastuskohteet.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokuntatoiminta tuli tutuksi jo lapsena ja nuorena seuraamalla ja osallistumalla Kullaalla kesäisten 
metsäpalojen seuraamiseen ja sammuttamiseen. Aktiiviseksi Kullaan VPK:n jäseneksi liityin 90-luvun alussa, 
jolloin suoritin sammutustyön kurssin. Ensivastetoiminnan käynnistyminen tapahtui 2000-luvun alussa ja olen 
siitä lähtien vastannut siitä.

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Pääosan työurastani toimin ensiavun ja perustason ensihoidon opettajana, mikä tarjosi mahdollisuuden 
valtakunnallisiin kontakteihin ja vaikutusmahdollisuuksiin. 90-luvun alussa alkanut opettajan urani oli 
ainutlaatuinen, koska sain olla mukana aloittamassa, kehittämässä ja toteuttamassa ensihoidon koulutusta. 
Samalla seurasin, miten nykymuotoinen ensihoitopalvelu kehittyi ja organisoitui Suomessa. Nyt SPEK:n
palvelutyöryhmässä pyrin työ- ja elämänkokemukseni avulla kehittämään ensivastetoimintaa yhä 
keskeisemmäksi toimintamuodoksi sopimuspalokuntatoiminnassa. Suomen sosiaali- ja terveystoimessa ei ole 
vielä täysin ymmärretty, mikä resurssi kätkeytyy sopimuspalokuntien ensivastetoimintaan.

Palvelutyöryhmä



Pirita Setälä Nurmon VPK

Olen Pirita Setälä, neljän lapsen äiti ja lapsenlapsiakin on siunaantunut kaksi. Asun Seinäjoella puolisoni ja kohta 
16-vuotiaan poikamme kanssa. Työskentelen sairaanhoitajana Seinäjoen keskussairaalassa anestesia- ja 
leikkausyksikössä. Minulla on myös ammatillisen opettajan pedagoginen pätevyys (AmO).

Mukana palokuntatoiminnassa en vielä ole kovin pitkää aikaa ollut. Aluksi kuuluin Kauhavan naisosastoon 
muutaman vuoden ajan. Opiskelut kuitenkin veivät kaiken aikani, joten palokunta jäi taka-alalle. Nurmon VPK:n 
naisosastoon liityin 1,5 vuotta sitten ja vuoden 2021 alussa tulin valituksi naisosaston johtajaksi. Olen myös 
mukana Nurmon VPK:n hälytysosaston toiminnassa käymällä viikkoharjoituksissa aina kun on mahdollisuus. 
Vuoden 2021 alussa minut valittiin PoPeLin naistyötoimikunnan hallituksen jäseneksi.

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Palokuntatoiminta on ollut osana perheemme arkea jo pitkän aikaa, puolisoni työskentelee Etelä-Pohjanmaan 
Pelastuslaitoksella. Nyt kun nuorimmainenkin alkaa olla jo ”miehen iässä” ja itseltäni opiskelut ohitse, päätin 
liittyä ensin palokuntanaisiin ja sen jälkeen halusin lisää näkökulmaa muuhunkin VPK:ssa olevaan toimintaan, 
joten liityin myös hälytysosaston toimintaan. Valistaminen sekä turvallisuusasiat ovat mielestäni tärkeitä asioita 
ja missä niitä voisin parhaiten tehdä kuin toimimalla palokunnassa. 

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Haluan olla mukana kehittämässä palokuntatoimintaa, erityisesti naistyön osalta, mutta myös koko 
palokuntatoiminnan kokonaisuutta ajatellen. Toivoisin saavani uusia näkökulmia sekä työkaluja naistyön 
kehittämiseen omalla asemallani. 

Palvelutyöryhmä



Markku Savolainen Asolan VPK

Olen toiminut järjestöissä paikallisesti, alueellisesti ja valtakunnallisesti. Aloitin 1990 Vantaan Väestönsuojelu-
yhdistyksen toiminnanjohtajana, josta siirryin organisaatiomuutoksessa vuoden 2000 alussa Uudenmaan Pelastus-
liittoon palokuntakoulutuksesta vastaavaksi koulutuspäälliköksi. 11 vuotta myöhemmin siirryin SPEKiin ensin 
koulutussuunnittelijaksi, sitten koulutuspäälliköksi ja nyt toimin palokuntien palvelutoiminnan kehittämispäällikkönä. 
Työtehtäviini kuuluu myös HAKA Turvallisuusosaamisen hallinnointikannan koulutus ja kehittäminen. 

Asun Vantaalla vaimon kanssa kahdestaan, lapset ovat jo aikuisia ja elelevät omillaan. Kukaan heistä ei ole 
valitettavasti palokuntalainen, vaan muut harrastukset ovat vieneet mennessään. 

Toimin Asolan VPK:ssa sihteerinä, 2. varapäällikkönä ja ryhmänjohtajana jo vuodesta 1997. Aikaisemmin olen ollut 
palokunnassa eri tehtävissä, kuten hallituksen jäsenenä, varapuheenjohtajana, koulutuspäällikkönä, puheen-
johtajana, palokunnan päällikkönä ja 1. varapäällikkönä. Aikaisemmin olin luottamustehtävässä Suomen 
Palopäällystöliiton Vapaaehtoispalokunta-jaoston johtokunnan jäsenenä ja sihteerinä. Nykyisin olen Neljän Feeniksin 
killan johtokunnan sihteerinä sekä Vantaan pelastusalan yhdistyksen sihteerinä. Palokuntatouhu on vienyt liikenevän 
vapaa-ajan muuten niin rakkaan reserviläisharrastuksen ja Vapepan luottamustehtävien osalta. 

Mikä sai sinut liittymään palokuntaan?

Työtehtäviini tuli vuonna 1994 palokuntakoulutuksen järjestäminen Vantaalla. Niinpä sitten liityin aikuisiällä vuoden 
1993 alusta Asolan Vapaaehtoiseen Palokuntaan, sillä ajattelin, että olisi hyvä tietää mitä tämä palokuntatoiminta 
oikein on. Kävin sammutustyökurssin 1994 ja ensimmäisen alueellisen sopimuspalokunnan päällikkökurssin 2000.

Mitä odotat työskentelyltä palvelutyöryhmässä?

Aktiivista verkostomaista työskentelyä palokuntien palvelutoiminnan kehittämiseksi. On mahtavaa, että työryhmään 
on valittu erilaisia ihmisiä eri puolelta Suomea. Se monimuotoisuus, joka kuvaa sopimuspalokuntia, tulee nyt 
palvelutyöryhmän monimuotoisuuden myötä huomioiduksi työskentelyssä. Kaikki viisaus ei asu Pasilassa.

Palvelutyöryhmä (esittelijä)


